
 

 

 

Medlem af Folketinget Kirsten Normann Andersen (SF) har den 15. maj 2017 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 1207 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 1207: 

”Hvad kan ministeren oplyse om det serviceeftersyn af medicintilskuds-systemet, 

som den tidligere sundhedsminister oplyste om i svar på spørgsmål nr. S 32 i 2016” 

 

Svar: 

Det er min vurdering, at vi grundlæggende har et velfungerende medicintilskudssy-

stem, og det er derfor ikke hensigten at ændre på de nuværende mekanismer og kri-

terier i systemet.  

 

Serviceeftersynet skal sikre et tidssvarende og transparent medicintilskudssystem,  

herunder eksempelvis, at der er størst mulig åbenhed om processen for lægemiddel-

virksomheders ansøgninger om tilskud og de sundhedsøkonomiske analyser, som læ-

gemiddelvirksomheder kan udarbejde ift. tilskudsansøgninger.  

 

Desuden skal eftersynet være med til at sørge for, at systemet er up-to-date med ud-

viklingen på lægemiddelområdet bl.a. sådan, at systemet kan håndtere introduktio-

nen af nye, dyre lægemidler på en hensigtsmæssig måde. Med serviceeftersynet un-

dersøges det også, om der er geografisk ulighed i enkelttilskudsordningen og andre 

tilskudstyper, med henblik på justering af eventuelle geografiske skævheder i syste-

met.  

 

Formålet med serviceeftersynet af medicintilskudssystemet er således at sikre, at sy-

stemet også fungerer optimalt i fremtiden og tilgodeser både borgerne, lægemiddel-

virksomhederne og samfundsøkonomien. Arbejdet med serviceeftersynet forventes 

afsluttet i juni måned. 
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